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Transportudvalget har i brev af 11. februar 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Eva Flyvholm (EL). 

Spørgsmål nr. 342: 

Vil ministeren forholde sig til, at langt de fleste undersøgelser viser, at folk fo-

retrækker tog frem for bus? Dette ses også i forhold til Østbanen, hvor der er 

utilfredshed med meldingerne om at undersøge busløsninger, hvor mange af 

brugerne klart siger, at de ønsker at bevare toget. 

Svar: 

Det er uklart, hvilke undersøgelser spørgeren henviser til. BRT-konceptet er en 

kendt transportform, som er udbredt og findes i en række lande.  

Blandt andet af denne årsag er det i den aktuelle situation omkring Østbanen 

vurderet relevant at få undersøgt potentialet i en grøn BRT-løsning. Undersø-

gelsen af en regional BRT på Østbanen pågår parallelt med undersøgelsen af 

sporrenovering af Østbanen. Når begge undersøgelser er afsluttet, vil det være 

Region Sjælland, der beslutter, hvilken løsning, de mener er bedst for Østba-

nen.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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